
Protokół Nr 3/2007 
z posiedzenia Komisji Gospodarki i Bud Ŝetu 

odbytego w dniu 14 marca 2007r. 
 
Obecni na posiedzeniu:  
Mazur Jan - Przewodniczący Komisji 
Budych Andrzej - Z-ca Przewodniczącego Komisji 
Muszyńska Wioleta - członek Komisji 
Krzywak Krzysztof -  członek Komisji 
Dembniak Ryszard - członek Komisji 
 
Porządek posiedzenia:  

1. Sprawozdanie z działalno ści OPS za rok 2006 
2. Realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozw iązywania Problemów 

Alkoholowych za 2006 rok 
3. Sprawy bie Ŝące (projekty uchwał) 

 
Przewodnicz ący Komisji Jan Mazur przedstawił radnym planowany porządek posiedzenia. 
Komisja jednogło śnie przyj ęła planowany porz ądek posiedzenia. 
 
Ad.1  
Kierownik OPS Danuta Kłos przedstawiła sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej 
za 2006 rok.  
W temacie poruszono takŜe kwestie: 

- sytuacja bezdomnych z  terenu naszej gminy, w przypadku zwiększenia ich liczby Kierownik 
zaproponowała przejęcie budynku w Depot po Fundacji "Barka" i  ulokowania w nim 
bezdomnych 

- sprawa dzieci Państwa /wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 
art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej, jawność 
wyłączyła podinspektor Magdalena Tomaszewska/. 

Komisja jednogło śnie przyj ęła przedstawione sprawozdanie. 
 
Ad.2  
Przewodnicz ący GKPiRPA Mariola Szukalska  przedstawiła sprawozdanie z realizacji Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2006 rok. 
W temacie sprawozdania poruszono takie sprawy jak: 

- radny Krzysztof Krzywak poruszył temat funkcjonowania zakładów terapii zajęciowej, 
zaproponował by Komisja mogła być inicjatorem tego zadania. W odpowiedzi na sugestię 
Mariola Szukalska zapowiedziała poruszenie problemu na posiedzeniu Komisji PiRPA.  

- radny Krzysztof Krzywak zapytał jakie naleŜy spełnić kryterium, aby pracować w Komisji. W 
odpowiedzi Mariola Szukalska, Ŝe w skład Komisji wchodzą osoby z opieki społecznej z 
doświadczeniem i rozeznaniem medycznym, osoby, które zostały dotknięte w przeszłości 
problemem alkoholowym oraz przedstawiciel Policji. 

Komisja przyj ęła jednogło śnie przedstawione sprawozdanie. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji GKPiRPA przedstawiła projekt w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Zbąszynek na 2007 r. 
W odniesieniu do propozycji z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego i Praworządności dot. 
wprowadzenia diety dla członka Komisji za pełnienie dyŜuru w punkcie konsultacyjnym radny 
Krzysztof Krzywak wyraził swój sprzeciw w kwestii porównywania pracy Komisji PiRPA z pracą 
radnych. Praca radnych wg Krzysztofa Krzywaka polega na realizowaniu wszystkich zadań zawartych 
w ustawie o samorządzie gminnym. 
Mariola Szukalska poinformowała Komisję, Ŝe otrzymała ciekawą ofertę i skłania się do tego, by w 
bieŜącym roku wysłać dzieci ze świetlicy socjoterapeutycznej na 2 tygodnie do Jarosławca. 
Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała pod obrady sesji /jednogło śnie/. 
 
W temacie drugiego programu Mariola Szukalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2007 – 2010 oraz przedstawiła informację o 
problemach występujących na terenie Gminy Zbąszynek dotyczących spraw związanych z 
narkomanią i naduŜywaniem alkoholu. 



Radny Krzysztof Krzywak  zwrócił uwagę na zbyt ogólnie wytyczone zadania i załoŜenia programu, 
brak jasno sprecyzowanych zasad jakimi kierować się będzie Komisja w przyznawaniu środków oraz 
brak konkretnych kryteriów realizacji programu. Wyraził równieŜ nadzieję, Ŝe wiadomość o realizacji 
takiego programu trafi do ogólnej wiadomości, by osoby i podmioty mogły się ubiegać o środki na ten 
cel. 
Mariola Szukalska  wyjaśniła, Ŝe ogólne ujęcie zadań ma swój związek z pierwszym rokiem 
wdraŜania programu narkomanii, załoŜenia moŜe nie zostały jasno spisane ale Komisja wie, co moŜe 
zrealizować w konkretnym załoŜeniu. 
W dyskusji nad tematem poruszono równieŜ zasady dofinansowania ze strony powiatu 
świebodzińskiego na powyŜszy cel. 
Radny Jan Mazur  zwrócił się z prośbą o przekazanie Radzie Miejskiej informacji o programie 
przeciwdziałania narkomanii po jej doprecyzowaniu. 
Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała pod obrady sesji /jednogło śnie/. 
 
Ad.3  
 
W sprawach bieŜących w odpowiedzi na wniosek z posiedzenia Komisji w miesiącu lutym Kierownik 
ZUK Piotr Mazur przedstawił Komisji  informację dot. zaległości na wodzie i kanalizacji z rozbiciem na 
wsie i miasto /informacja w załączeniu do niniejszego protokołu/. 
Radny Krzysztof Krzywak  zwrócił uwagę, Ŝe naleŜałoby pomyśleć o problemie amortyzacji 
oczyszczalni. 
Komisja zapoznała si ę z przedstawion ą informacj ą. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak zapoznała Komisję z projektami uchwał sprawie przyjęcia 
rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady, wyboru Przewodniczącego Rady oraz zmiany do 
uchwały dot. powołania składu Komisji Stałych w związku z wyborem radnego w wyborach 
uzupełniających. 
W sprawie wyboru nowego Przewodniczącego radna Wioleta Muszyńska zapytała kto przeprowadzi 
jego wybór? 
Zastępca Burmistrza odpowiedziała, Ŝe wybór ten przeprowadzi Wiceprzewodniczący Rady. 
Komisja zapoznała si ę z projektami uchwał i skierowała jednogło śnie pod obrady sesji. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak omówiła projekt uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli do 
składu Konferencji Regionu Kozła.  
Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady sesji 
pozostawiaj ąc kandydatury na przedstawicieli z radnych z poprze dniego składu Konferencji. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak  zapoznała Komisję z ustaleniami po posiedzeniu Komisji 
Porządku Publicznego i Praworządności dot. ponownego skierowania pod obrady sesji projektu 
uchwały dot. uchylenia uchwały o przystąpieniu do opracowania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego wsi Rogoziniec podjętej w sierpniu 2006 roku.  
Przewodnicz ący Komisji Jan Mazur  zapoznał Komisję z treścią pisma od p. /wyłączenie jawności w 
zakresie danych osobowych; na podstawie art.5 ust.2 ustawy z dnia 6 września 2001 roku o dostępie 
do informacji publicznej, jawność wyłączyła podinspektor Magdalena Tomaszewska/ .  
Radny Andrzej Budych  poinformował, Ŝe nic nie stoi na przeszkodzie, Ŝeby do podjęcia uchwały w 
sprawie przystąpienia do opracowania takiego planu wrócić i taki  teŜ ma zamiar w przyszłości z 
nadzieją, Ŝe Burmistrz poprze takie działanie, na razie trzeba umoŜliwić mieszkańcowi wybudowanie 
się.  
Komisja przy 4 głosach „za” i 1 głosie „przeciw”  s kierowała projekt uchwały dot. uchylenia 
uchwały dot. przyst ąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodaro wania 
przestrzennego wsi Rogoziniec pod obrady sesji. 
  
W związku z konkursem ogłoszonym w "Gazecie Lubuskiej" dot. nazwania przyszłego osiedla i ulic 
Komisja zwróciła się z prośbą do Pani Burmistrz o udzielenie odpowiedzi redaktorowi gazety o treści, 
Ŝe Rada Miejska przy nadawaniu nazw ulic uwzględni propozycje, które zdobyły największą ilość 
głosów. 
 
Wracając do tematu zmiany nazwy ulicy św. Apostołów Piotra i Pawła po wnioskach jej przyszłych 
mieszkańców Komisja przy 2 głosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 2 głosach wstrzymujących się 
skierowała pod obrady sesji projekt uchwały ze zmianą nazwy ulicy św. Apostołów Piotra i Pawła na 



ulicę Platanową. W uzupełnieniu do tematu radny Jan Mazur poinformował Komisję, iŜ odbył rozmowę 
z proboszczem naszej parafii i proboszczowi temat jest obojętny, ale ubolewa nad tym, Ŝe mieszkańcy 
tak protestują. 
 
Zgodnie z wnioskiem radnego Sylwestra Budycha na lutowej sesji ustalono, Ŝe na marcowych 
posiedzeniach Komisji zostanie poddana  pod dyskusję realizacja uchwały w sprawie określenia zasad 
obrotu nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Zbąszynek. 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak  zapoznała Komisję z ustaleniami po posiedzeniu Komisji 
Porządku Publicznego i Praworządności. Poinformowała, Ŝe wg ustaleń Komisji Porządku 
Publicznego i Praworządności zaproponowano, by do uchwały wprowadzić zapis w § 2 w pkt 1 w 
brzmieniu:„Do oddania nieruchomości w uŜytkowanie wieczyste w drodze przetargu jest wymagana 
zgoda Rady Miejskiej w Zbąszynku”.  
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak zasygnalizowała problem sprzedaŜy lokali mieszkaniowych, 
gdzie równieŜ po wprowadzeniu takiego zapisu wystąpi potrzeba podejmowania uchwał przez Radę. 
Komisja jednogło śnie skierowała projekt uchwały pod obrady sesji wra z z zapisem o wyj ątku w 
sprawie sprzeda Ŝy lokali mieszkaniowych. 
Komisja zwróciła si ę z pro śbą do Burmistrza o sprawdzenie na jakich zasadach zaw arto 
umow ę z developerem. 
 
W sprawach bieŜących Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak zasygnalizowała problem i konieczność 
określenia stanowiska w kwestii wysypiska śmieci w Jeziorach (partycypacja w kosztach naszej gminy 
wynosiłaby ok. 780 000zł).  
Komisja zapoznała si ę z problemem i wróci do niego na nast ępnym posiedzeniu komisji. 
 
Skarbnik Aneta Nawracała zapoznała Komisję z projektem uchwały sprawie zmian w budŜecie 
gminy na 2007 rok i omówiła zmiany proponowane w projekcie uchwały. 
Komisja zapoznała si ę z projektem uchwały i skierowała jednogło śnie pod obrady sesji. 
 
Barbara Stasik p.o. Sekretarza poinformowała Komisję o rozstrzygnięciach nadzorczych Wojewody 
Lubuskiego w stosunku do uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w oświatowych jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez Gminę Zbąszynek. 
Barbara Stasik p.o. Sekretarza omówiła projekt uchwały w sprawie najniŜszego wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu dla pracowników samorządowych zatrudnionych w 
jednostkach organizacyjnych gminy – w Zakładzie Usług Komunalnych i w Ośrodku Pomocy 
Społecznej oraz projekt uchwały w sprawie najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości 
jednego punktu dla pracowników samorządowych nie będących nauczycielami zatrudnionych w 
szkołach prowadzonych przez Gminę Zbąszynek.  
W obu przypadkach okre ślono, Ŝe najni Ŝsze wynagrodzenie wynosi ć będzie 655 zł a warto ść 
punktu 4 zł. 
Komisja przyj ęła jednogło śnie dwa przedstawione projekty uchwał oraz poddano pod 
propozycj ę scalenie dwóch projektów uchwał w jeden okre ślający te dwie regulacje.  

 
W sprawach bieŜących radny Krzysztof Krzywak zasygnalizował, Ŝe materiały na posiedzenie Komisji 
chciałby otrzymywać szybciej, by zdąŜyć się z nimi zapoznać. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokołowała: 
 
Magdalena Tomaszewska 
 
Przewodniczący Komisji 
 
Jan Mazur 
 
Wyciąg z protokołu otrzymują: 
1. Burmistrz 
2. Zastepca Burmistrza 
3. Sekretarz 
4. Skarbnik 



5. Przewodniczący Rady 
6. Przewodniczący Komisji 


